
Kłobuck, dnia 25 marca 2024 r.

Rada Miejska w Kłobucku
Komisja Budżetu
Finansów, Handlu, Usług
i Ochrony Środowiska

Protokół nr 5/2024
V Posiedzenie w dniu 25 marca 2024 
Obrady rozpoczęto 25 marca 2024 o godz. 07:30, a zakończono o godz. 08:35 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Józef Batóg
2. Angelika Borowiecka-Idziak
3. Mirosław Cieśla
4. Ewelina Kotkowska
5. Jerzy Kulej
6. Tadeusz Praski
7. Janusz Soluch
8. Tomasz Wałęga
9. Marcin Wojtysek

1. Otwarcie posiedzenia oraz sprawdzenie kworum.

Przewodniczący Komisji B. Saran otworzył posiedzenie Komisji. Oświadczył, że zgodnie 
z listą obecności i stanem faktycznym jest kworum, zatem obrady są prawomocne. 

2. Zmiany w porządku obrad.

Nie zgłoszono.

3. Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 22.02.2024 r. /projekt 
protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w
BIP bip.gminaklobuck.pl/

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu Nr 4/2024 z posiedzenia Komisji w dniu 22.02.2024 r. /projekt protokołu 
został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w BIP 
bip.gminaklobuck.pl/. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (8)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, 
Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Ewelina Kotkowska



4. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na rok 
2024.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek poprosił o szczegółowe informacje w sprawie: 
wprowadzenia do budżetu zadania dotyczącego Modernizacji kompleksu boisk „Orlik”; 
nagrody dla Zespołu Szkolno-Przedszkolnego?

Burmistrz J. Zakrzewski poinformował, że chcąc skorzystać z dofinansowania (można 
wnioskować o kwotę nie mniejszą niż 100 000 zł) w ramach programu modernizacji Orlików, 
niezbędna jest zaproponowana zmiana w budżecie (założone w budżecie 1 000 zł będzie 
przeznaczone na oszacowanie zakresu prac w przedmiotowej sprawie); nagroda dla Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego związana jest z otrzymanym dofinansowaniem na Zieloną 
pracownię. 

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na 
rok 2024. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (8)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy Kulej,
Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Marcin Wojtysek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Tomasz Wałęga

5. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Kłobuck na lata 2024-2034.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały. Zgłosiła autopoprawkę do zał. Nr 2.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej Gminy Kłobuck na lata 2024-2034. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy Kulej,
Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
6. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich części, w których zastosowano 
ekologiczne źródła ciepła.



Burmistrz J. Zakrzewski zreferował w/w projekt uchwały. 

Radna E. Kotkowska czy zaproponowane zwolnienie z podatku dotyczy również tych osób, 
które otrzymały dofinansowanie do wymiany pieca?

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że bez względu na dofinansowanie wszystkie osoby, które 
wymieniły bądź wymienią piec w budynkach mieszkalnych, będą mogły złożyć wniosek o 
zwolnienie z podatku od nieruchomości.

Radna E. Kotkowska czy było szacowane ograniczenie wpływów do budżetu z tego tytułu?

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że szacunkowy spadek wpływów do budżetu, przy 
wymianie ok. pół tysiąca pieców, wyniesie ok. 150 000 zł. 

Rany T. Wałęga z czego wynika zapis §1 pkt 2 projektu uchwały?

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że ulga będzie dotyczyła tylko tej części, która 
przeznaczona jest na cele mieszkaniowe - nie jest prowadzona działalność gospodarcza.

Radny M. Cieśla odniósł się do wymiany pieców, które miały miejsce 7 lat temu tj. na eko 
kgroszek. 

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że piece te nie są na liście ekologicznych źródeł ciepła. 
Wymiana pieców na to paliwo została  zabroniona. W związku z tym budynki opalane takim 
źródłem ciepła nie podlegają zwolnieniu z podatku.

Radna E. Kotkowska czy podobny projekt uchwały funkcjonuje w innych gminach?

Burmistrz J. Zakrzewski wyjaśnił, że w najbliższym regionie nie spotkał się z taka uchwałą. 

Radna E. Kotkowska odniosła się do niedawnej dyskusji o konieczności podnoszenia 
podatków. Zapytała, czy z punktu widzenia Rady zaproponowany projekt uchwały jest 
niezbędny?  

Burmistrz J. Zakrzewski odniósł się do funkcjonujących uchwał dotyczących zwolnień z 
podatków (ulga dla firm z tytułu zatrudnienia i nowych inwestycji). Zaznaczył, że promując 
wymianę pieca, będziemy płacić mniej za odbiór odpadów (popiół). 

Radny J. Batóg odniósł się do problemów z wymianą pieców przez niezamożnych 
mieszkańców.

Rany T. Wałęga uważa, że zaproponowany projekt uchwały to ukłon w stronę 
zamożniejszych mieszkańców Gminy. Odniósł się do instalacji dopalania spalin. Jego 
zdaniem wraz  z  zaproponowanym projektem uchwały powinien być również  wprowadzony 
program dofinansowania do instalacji dopalania spalin.

Burmistrz J. Zakrzewski odniósł się do dofinansowania z programu Czyste powietrze. 
Zaznaczył, że osoby z niskimi dochodami mogą skorzystać z 90% dofinansowania. 

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zwolnień z podatku od 



nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich części, w których zastosowano ekologiczne 
źródła ciepła. 

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Jerzy Kulej, Janusz Soluch, Marcin Wojtysek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Józef Batóg, Ewelina Kotkowska, Tadeusz Praski, Tomasz Wałęga

7. Analiza zaległości podatkowych wobec gminy, wpływ udzielonych ulg i umorzeń na 
dochody gminy. Informacja dotycząca zastosowań zwolnień i odroczeń podatkowych w 
Gminie Kłobuck.

Skarbnik K. Trzepizur przedstawiła w/w analizę. 

Radna E. Kotkowska suma zaległości to ok. 7 000 000 zł. Jak odległe są zaległości; czy 
mamy zwrot podatku od dłużnika tj. Destylarni Żywicy; jakie Gmina podejmuje działania 
celem ściągalności zadłużenia?

Burmistrz J. Zakrzewski kwota zadłużenia oscyluje na podobnym poziomie od lat. Wyjaśnił, 
kiedy udaje się ściągnąć zaległości. Przybliżył sytuację HCM m.in. kolejną licytację firmy. 

8. Informacja na temat postępu prac przygotowawczych do realizacji zadań 
inwestycyjnych zaplanowanych na 2024 r.

Burmistrz J. Zakrzewski odniósł się do informacji. Zgłosił autopoprawkę do pkt 15 - 
wyjaśnił, że łącznik dotyczy ul. Zakrzewskiej i Sienkiewicza.

9. Sprawozdanie z działalności Komisji za okres do zakończenia kadencji.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek przedstawił w/w informację.

Komisja przyjęła sprawozdanie.

10. Sprawy różne.

Nie zgłoszono. 

11. Zamknięcie posiedzenia.

 

Przewodniczący Komisji
Marcin Wojtysek

 



Przygotował(a): Magdalena Kuczera

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


